
Situace se mění k lepšímu 
 

Pohled na činnost krajské samosprávy zdola odhaluje dva základní směry, kterými je 

ovlivňována komunální sféra, tedy život občanů kraje. První z nich zahrnuje dílčí dotace 

kulturních, sportovních či společenských aktivit či jejich nositelů. Přízeň kraje je v tomto 

ohledu samozřejmě cenná, ale protože se většina akcí tohoto typu opírá o natolik zásadní 

podporu místních komunit, v určité podobě by téměř jistě proběhla. Ať prožíváme tučná léta 

nebo mluvíme o krizi, sportovat, bavit se nebo si dopřát trochu kultury zkrátka patří k životu. 

Potom jsou tu ovšem problémy, jejichž vyřešení nejsou samosprávy především menších sídel 

schopny dosáhnout vlastními silami. Rozpočtová omezení a citelný problém nedostatečných 

personálních kapacit tak posouvají zejména infrastrukturní projekty do oblasti čiré fantazie. 

Dobře vím, o čem píši. Díky zkušenostem zastupitele Janských Lázní, nepříliš lidnatého, 

horského města na severní výspě našeho kraje jsem dlouhodobě konfrontován se situací, 

kdy špatný stav příjezdových komunikací do lokality, jejíž význam navíc značně přesahuje 

hranice regionu, budí rozpaky návštěvníků a nevoli místních. Z tohoto důvodu oceňuji roli 

Královéhradeckého kraje, ideálně jako příjemce evropských dotací a v každém případě jako 

téměř jediného subjektu, s nímž lze spojovat reálnou naději na proměnu každoročně 

záplatovaných tankodromů ve standardní pozemní komunikace.  

Počínaje rokem 2011 se i u nás, relativně daleko od krajského centra, výše popsaná situace 

mění k lepšímu. Nyní na konci září 2012 byl zprovozněn druhý rekonstruovaný úsek silnice 

z Janských Lázní směrem na Černý Důl – myslím, že je to nejlepší důkaz pro tvrzení, že 

blízkost „kraje“ a občana nemusí být otázkou skutečných, geograficky poměřovaných 

vzdáleností nebo kumulace významného počtu potenciálních voličů. 
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